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Protokół z posiedzenia 

Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 

w dn. 23.01.2019 r. 

Miejskiej Centrum Dialogu, ul. Bracka 10, Kraków 

 

 

OBECNI 

Członkowie KDO 

1. Fundacja Otwarty Plan – Małgorzata Małochleb 
2. Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody – Mariusz Waszkiewicz 
3. Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Dębnik – Jolanta Kapica 
4. Fundacja Sendzimira – Agata Pietrzyk-Kaszyńska 
5. Stowarzyszenie Ruch Ekologiczny św. Franciszka z Asyżu – Kasper Jakubowski 
6. Stowarzyszenie Łąki Nowohuckie – z up. Kazimierz Walasz 
7. Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Joanna Kajzer-Bonk 
8. Stowarzyszenie Armatorów i Inwestorów Dorzecza Wisły – z up. Małgorzata Małochleb 
9. Stowarzyszenie Zielone Kliny – z up. Mariusz Waszkiewicz 
10. Stowarzyszenie „Nasza Olszanica” – Tomasz Fiszer 
11. Fundacja Aeris Futuro – Joanna Mieszkowicz 
12. Stowarzyszenie na Rzecz Toń – Ewa Serwatka 
13. Fundacja Dzika Klinika – z up. Małgorzata Małochleb 
14. Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Anita Markowska 

 

Goście 
 

1. Stowarzyszenie Zielone Swoszowice – Dorota Kozak 
2. Akademia Górniczo-Hutincza, WGGiOŚ - Mariusz Czop 

 

 

OBRADY 

Otwarcie posiedzenia KDO przez przewodniczącą Małgorzatę Małochleb 
 
Porządek spotkania 
 

1. Sprawozdanie prac Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska za rok 2018 
2. Wybory prezydium KDO ds. Środowiska na 2019 rok 
3. Projekt uchwały KDO ws. wykonania szczegółowej inwentaryzacji trenów 

zanieczyszczonych w granicy Miasta Krakowa wraz ze strategią ich zagospodarowania i 
ewentualnej remediacji 

4. Projekt uchwały KDO ws. estakady kolejowej przy ul. Grzegórzeckiej 
5. Projekt uchwały KDO ws. odpowiedzi jednostki miejskiej na uchwały 39/2018 i 47/2018 
6. Projekt uchwały KDO ws. wykonania pasa zieleni w drodze Św. Jacka w Krakowie 
7. Wolne wnioski i sprawy bieżące 
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Przebieg spotkania 
 
Ad. 1 
Podsumowanie prac w 2018 roku przez Małgorzatę Małochleb zostało przed posiedzeniem 
przesłane e-mailem do członków Komisji.  
W trakcie roku przystąpiły 2 nowe organizacje. Stowarzyszenie na Rzecz Toń i Fundacja Dzika 
Klinika. 
Jednak, dwie z organizacji nie bywały na posiedzeniach KDO. Tym samym kwalifikują się do 
wyłączenia ze składu Komisji. 
Będziemy zabiegać o lepsze i sprawniejsze protokołowanie posiedzieć Komisji, może wzorem 
innych KDO z udziałem przedstawicieli Urzędu Miasta Krakowa.  
Tomasz Fiszer zauważył, że Komisja przyczyniła się do powstania użytku ekologicznego „Dolina 
Potoku Olszanickiego - Łąki Olszanickie”. 
Jolanta Kapica zauważyła, że Komisja przyczyniła się do powstania użytku ekologicznego 
“Zakrzówek”. 
Pojawiła się propozycja, aby poprosić by w BIP publikowane były również odpowiedzi na uchwały 
Komisji (jeśli takowe zostaną przekazane do Komisji przez podmioty zewnętrzne, instytucje, itp.).   
 
 
Ad. 2 
Wybór nowego prezydium KDO ds. Środowiska na 2019 rok. 
 
Na Przewodniczącą KDO ds. Środowiska zgłoszono następującą kandydaturę: Małgorzata 
Małochleb,  
Na Wiceprzewodniczącego KDO ds. Środowiska zgłoszono następującą kandydaturę: Kasper 
Jakubowski 
Na Sekretarza KDO ds. Środowiska zgłoszono następującą kandydaturę: Joanna Mieszkowicz 
 
Poddano pod głosowanie powyższe prezydium KDO ds. Środowiska.  
 
Uchwała Nr 1/2019 za kandydaturą Małgorzaty Małochleb na przewodniczącą Komisji głosów 
oddano: 
Za: 10 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 4 
 
Uchwała Nr 2/2019 za kandydaturą Kaspra Jakubowskiego na Wiceprzewodniczącego Komisji 
głosów oddano: 
Za: 12 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 2 
 
Uchwała Nr 3/2019 za kandydaturą Joanna Mieszkowicz  na Sekretarza Komisji głosów oddano: 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 1 
 
 
Ad. 3 
Następnie przystąpiono do kolejnych punktów porządku obrad. Mariusz Czop przygotowała projekt 
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uchwały ws. wykonania szczegółowej inwentaryzacji trenów zanieczyszczonych w granicy Miasta 
Krakowa wraz ze strategią ich zagospodarowania i ewentualnej remediacji.  
 
Z obserwacji i prób dotarcia z tym ważnym tematem nasuwa się wniosek, że instytucje (takie jak 
UMK, WIOŚ, RDOŚ, UMWM) unikają tematu, a nawet bagatelizują go. 
Zainteresowały się tematem media – w przygotowaniu jest artykuł redaktorów z lokalnego radia i 
prasy. 
 
Wzorem może się okazać akcja z firmą z Warszawy by nabywający nieruchomości pytali czy są 
badania – choć deweloperzy nie mają obowiązku wykonywać tych badań. 
 
Małgorzata Małochleb poddała pomysł, by wzorować się działaniami antysmogowymi i pokazać w 
sprawach zanieczyszczenia terenów Krakowa fatalny wpływ na zdrowie mieszkańców miasta (w 
szczególności najmłodszych w sytuacji lokalizacji np. żłobków czy przedszkoli w miejscach 
szczególnie zanieczyszczonych). 
 
Mariusz Waszkiewicz wskazał, że brakuje uczciwego system pobierania próbek gleby. 
Do sporządzanych miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego powinny być wpisane 
wymogi dotyczące badania gleby. 
 
 
Uchwała Nr 4/2019 ws. szczegółowej inwentaryzacji terenów zanieczyszczonych w Krakowie 
została poddana pod głosowanie: 
Głosowanie: 
Za: 12 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 1  
Plan działań w zakresie zanieczyszczeń: 

- przekazanie odpowiedzi na list do prezydenta z postulatami i prośbą o spotkanie, 
- poproszenie o spotkanie z zastępcą prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju z delegacją 

osób z KDO, 
- zainteresowanie mediów. 

 
 
Ad. 4 
W mediach rozgorzał temat zagospodarowania nowych przestrzeni powstałych w wyniku 
modernizacji średnicowej linii kolejowej w Krakowie. Tereny pod estakadami kolejowymi 
pomiędzy ul. Kopernika i Miodową (estakada Grzegórzecka). Jako Komisja również chcielibyśmy 
zabrać głos. 
 
Uchwała Nr 5/2019 w sprawie zagospodarowania terenów pod estakadami kolejowymi 
pomiędzy ul. Kopernika i ul. Miodową w Krakowie 
Głosowanie: 
Za: 6 
Przeciw: 2 
Wstrzymujących się: 3 
 
 
Ad. 5 
Uchwała Nr 6/2018 dotycząca odpowiedzi Zarządu Dróg Miasta Krakowa na uchwalę KDO 
ds. Środowiska o Nr 39/2018 oraz 47/2018 
Głosowanie: 
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Za: 12 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 2 
 
 
Ad. 6 
Uchwała Nr 7/2018 dotycząca wykonania pasa zieleni w drodze Św. Jacka w Krakowie 
Głosowanie: 
Za: 11 
Przeciw: 0 
Wstrzymujących się: 1 
 
 
 
Sprawy bieżące. Wolne wnioski 
 
Jako Komisja popieramy lokalizację Miejskiego Centrum Dialogu przy ul. Brackiej 10.  Być może 
warto na następnym posiedzeniu Komisji podjąć uchwałę w sprawie nie zmieniania lokalizacji tak 
ważnego z punktu na mapie Krakowa prowadzącego dialog, w tym szeroko pojęte konsultacje 
społeczne z mieszkańcami. 
 
Fundacja Aeris Futuro zachęca do wzięcia udziału w Weekendzie dla Klimatu, który odbędzie w się 
w Krakowie w dn. 1-3 lutego 2019 r. 
 
Kolejne krakowskie organizacje pozarządowe zgłaszają chęć przystąpienia do prac KDO ds. 
Środowiska. Przykładowa treść pisma zgłaszającego akces zostanie przesłana do zainteresowanych 
przez Przewodniczącą. 
 
Kolejne posiedzenie KDO ds. Środowiska odbędzie się w dn. 20.02.2019 r. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała, 
 
Joanna Mieszkowicz 
Sekretarz Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 


